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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Meddig kell még a fideszes felárat fizetni a távhőért?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarországon a távhővel ellátott települések száma 2020-ban megközelítette a százat. Ezeken a
településeken nem csupán lakásokat, hanem óvodákat, iskolákat, szakrendelőket, irodákat is ezzel a
fűtési móddal láttak el. Ebben a körben tehát közel sem elhanyagolható mértékű a probléma, ami a
távfűtés  ármeghatározásával  kapcsolatos.  A Magyar  Energetikai  és  Közmű-szabályozási  Hivatal
ugyanis  a  tavaly  májusi  20  euró/MWh-s  gázár  után  idén  augusztusban  300  euró/MWh-s  áron
rögzítette  a  földgáz  referencia  költséget.  Gyakorlatilag  majdnem  az  árcsúcsot  sikerült  tehát
megállapítani,  amivel  most  az  önkormányzatok  ezrei  küzdenek,  hogyan  tudják  az  óvodákat,
szakrendelőket, színházakat, művelődési házakat távhővel kifűteni.

Nyár óta szerencsére nagyon fordult itt a piac, mivel a gáz tőzsdei ára a csúcs óta mintegy 70%-kal
csökkent, az elmúlt napokban már 100 euró/MWh érték alatt kereskedtek vele. Ezzel szemben a
nyár végén megállapított 300 eurós hatósági döntést nem vizsgálták felül, így ez alapján állapítottak
meg tízszeres-tizenötszörös hatósági árakat a távfűtésben részesülő cégek, költségvetési szervek,
közhasznú civil szervezetek számára. Érthetetlen, hogy miért nem történik semmi, miért szemléli a
kormányzat  ölbe  tett  kézzel  azt,  hogy  az  elhibázott  módon  megállapított  hatósági  ár
önkormányzatokat vigyen csődbe, intézmények maradjanak fűtés nélkül vagy kerüljenek bezárásra.

Tisztelt Miniszter Úr! Ha az európai tőzsdei gázárak a csúcs óta 70%-kal csökkentek, mikor
vizsgálják  felül  a  távfűtés  300  eurós  referencia  költségét?  Mikor  gondoskodnak  a  távhő
árának csökkentéséről? Meddig kell még a fideszes felárat fizetni a távhőért?


